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  الطلبلهدفت الدراسةةةل الف إل  لو  ار الات ةةةقم الإياال في الفكاد اي ق لااي اا افإاس التى ةةةي لد   

(  ن %36(  بف ثًق  بت ةةةةةبل  532، اتكونت عيتل الدراسةةةةةل  ن  الا ةةةةة يالابف ثين، ايد اسةةةةةفلدا البقمن الات   

اسةةةةةةةةةةفلدا البقمن اسةةةةةةةةةةفبقنل الفكاد ا  ق لااي   لو الو لاقم الاف دة اي إيكال ابإيطقناق، ا  مديثقً    جاقلي الابف ثين

 اا افإاس التى ي، اأظ إم التفقئ :

اايع اللد قم الاقد ل  ن يبل الات ةةةةةةةقم الإياال للطلبل ال ةةةةةةة و يين الابف ثين ل ق  ار   ةةةةةةةقعد بدرجل  .1

  بيإة جداً.

ين جقء بدرجل الابف ث الطلبلاايع الفكاد اي ق لااي عبإ الات ةقم الإياال الا ةفلد ل في الفوا ةل  ع  .2

ال لايقم  –ال ةةةةةة ل التى ةةةةةةال  –الىقعلال الشةةةةةةل ةةةةةةال في الفلطا   – بيإة للاجق م  نضةةةةةة  ايهدال  

 الشل ال(.

الابف ثين جقء بدرجل  الطلبلاايع ا افإاس التى ةةي عبإ الات ةةقم الإياال الا ةةفلد ل في الفوا ةةل  ع  .3

 اللا هدل(. –ل جز ا –الغإبل عن الذام  – فوسطل للاجق م  ال زلل ا جفاقعال 

 م قئيةةةةةةةةقً ل قلس  ت ل سىيإ ا او بول موا اللد قم الفي تقد  ق الات قم     للاجو  فإاق ذام  .4

 الإياال.

 م قئيةةةةةةةةةةةةقً ل قلس  ت ل توا ل ا ت ل سىيإ موا  ار الات قم الإياال في     للاجو  فإاق ذام  .5

 اي ق لااي.  الفكاد

ل سىيإ اتويفإ موا  ار الات قم الإياال في ا افإاس اجو  فإاق ذام  الل  م قئيةةةةةةةةقً  ل قلس  ت  .6

 التى ي.

 الات قم الإياال، الإشإال اي ق لااي، الفكاد اي ق لااي، الإافإاس التى ي.الكلمات المفتاحية:  
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Abstract 

The study aimed to identify the role of digital platforms in the academic adaptation and 

psychological alienation of the scholarship students. The researcher used a survey 

approach. The study sample consisted of (532) scholarship students, 36% of the total 

new scholarship students to the United States of America and Britain. The researcher 

used a questionnaire of academic adaptation and alienation. Psychological, the results 

showed: 

1. The current status of the services provided by digital platforms to Saudi students 

on scholarships has a very high role. 

2. The current status of academic adaptation through the digital platforms used to 

communicate with scholarship students came to a high degree in the fields 

(maturity of goals - personal effectiveness in planning - mental health - personal 

relationships). 

3. The reality of psychological alienation through the digital platforms used to 

communicate with scholarship students came to a moderate degree in the fields 

(social isolation - alienation from self - helplessness - aimlessness). 

4. The presence of statistically significant differences in favor of the Safeer 

platform and Facebook regarding the services provided by the digital platforms. 

5. The presence of statistically significant differences in favor of the Tawasul 

platform and the Safeer platform on the role of digital platforms in academic 

adaptation. 

6. The presence of statistically significant differences in favor of the Safeer 

platform and Twitter regarding the role of digital platforms in psychological 

alienation. 
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